

 佛 光 大 學
外國學生獎學金設置辦法

89.08.16-教務會議通過

96.01.04-第 7 次行政會議通過

97.05.13-96 學年度第 8 次行政會議修訂通過

101.04.24-100 學年度第 11 次行政會議通過

第一條 為獎勵就讀本校之優秀外國學生，特訂定本辦法。

第二條 本辦法所稱外國學生，係指依本校「外國學生入學辦法」入學者。

第三條 申請資格：

- 一. 學士班學生修讀滿一學期，具正式學籍，每學期至少修習九學分，前一學期學業成績總平均為 70 分（含）以上、操行成績於 80 分（含）以上者，經由就讀系（所）推薦者。
- 二. 研究所學生修讀滿一學期，具正式學籍，每學期至少修習六學分，前一學期學業成績總平均為 75 分（含）以上、操行成績於 80 分（含）以上者，經由就讀系（所）推薦者。
- 三. 領取本獎學金者，不得在校外任職。
前項第一款、第二款如係新生第二學期申請者，其第一學期之獎學金應一併補發。

第四條 領有我國政府機關之其他獎學金者，不得重複申請本獎學金。本獎學金之申請：學士班學生至多四學年，碩士班學生至多二學年，博士班學生至多三學年，不含延修生及碩士在職專班學生。

第五條 申請方式及審核程序

- 一. 本獎學金之申請，每學期辦理一次，申請期限為每學期開學日起一個月內。符合規定者，請備妥申請書、護照影本及成績證明，向所屬系（所）提出申請。
- 二. 各系（所）初審推薦後，送各學院完成複審，送學務處彙辦，公布獲獎名單。

第六條 獎學金名額及額度依當年度教育部補助款核定之，若當年度教育部未補助，則由學校編列預算核發之。

第七條 本獎學金每學年分兩學期核發（第一學期於十一月底，第二學期於四月底），受獎學生畢業、休學、退學即不得受領本獎學金。

第八條 領取本獎學金者，經查若有利用偽造或不實之情事申請本獎學金，將撤銷其得獎資格，已領取之獎學金應予繳回。

第九條 本要點自發布日施行。

Fo Guang University Scholarship Program for Foreign Students

Article 1. These regulations are established to award outstanding foreign students studying at the University.

Article 2. Foreign students, as specified in this regulation, refer to students who are “Regulations Governing Study by Foreign Students Admission” qualified students

Article 3. Application Requirements:

1. Undergraduate student who have been formally admitted to the University and accomplished first semester, and completed at least nine credit units every semester with a prior semester average mark of 70 or above, mark of conduct performance of 80 or above, and recommended from applicant’s own department.
2. Postgraduate student who have been formally admitted to the University and accomplished first semester, and completed at least six credit units every semester with a prior semester average mark of 75 or above, mark of conduct performance of 80 or above, and is recommended from applicant’s own department.
3. Applicant may not work outside the University once the scholarship has been received.

With regards to the first and second requirements, the scholarship for the first semester will be included if applicant applied the scholarship during the second semester.

Article 4. Applicant who have received any form of scholarship from related agencies of our government, are not eligible to apply for this scholarship. Application for this scholarship: Undergraduate students with a limit of four years, Postgraduate students with a limit of two years, Doctoral students with a limit of three years. Students who have postponed the years of study, or on-the-job graduate students are not eligible to apply.

Article 5. Application and Examination Procedures:

1. The scholarship shall be issued once per semester, application deadline is one month after semester begins. Qualified student may submit the completed application form, photocopy of student card and relevant documents to the department office.
2. After an initial examination, applications will be submitted to the related faculty for a second examination, establishment of name list, and determining scholarship amount. The list of successful applicants shall be announced by the Office of Student Affairs (OSA).

Article 6. Scholarship recipients and amount will be issued as approved by the Ministry of Education for each academic year. If no grant was approved during same year, such scholarship amount will be issued by University as a part of its budget plan.

Article 7. Scholarships shall be issued each semester of the academic year (during the end of November and April). Applicant who graduated, postponed or suspended from the university, are not eligible to accept this scholarship.

Article 8. Applicants charged with forgery or falsification of documents and or related information are expected to return the full amount received.

Article 9. The above regulations shall take effect after being passed by the University Administrative Meeting and approved by the President; the same procedure applies for amendment.